
Jednání Komise pro rozvoj AS FSV, 3. 10. 2024, 15:30 (online)

Přítomni: Michal Parízek (MP), Jitka Wirthová (JW), Jaromír Soukup (JS), Francisco Ortega (FO)

Omluveni: Tomáš Košek (TK)

Zápis:

1. AI na akademické půdě

Komise pro rozvoj diskutovala opět agendu užívání AI na akademické půdě FSV UK.

Specificky se věnovala doporučením pro užívání nástrojů (generativní) AI zvěřejněným na

webu FSV v ČJ (https://fsv.cuni.cz/pro-zamestnance/prace-na-fakulte/metodika-vyuzivani-ai)

a v AJ (https://fsv.cuni.cz/en/staff/recommendations-using-generative-ai-tools). Ocenila

zveřejnění materiálu v obou jazykových verzích a doporučuje seznámení se s obsahem

metodiky/doporučení akademické obci.

Zároveň Komise pokračovala v debatě o potřebě kritičtějšího sociálně-vědního přístupu k AI

- jak co do dopadů na vzdělávací systém a specificky FSV UK, tak co do širších společenských
implikací nástupu technologie.

2. Areál Jinonice

Komise se opět věnovala areálu Jinonice. Konkrétně diskutovala tři agendy týkající se areálu:

● Komise chce zrealizovat průzkum mezi uživateli areálu Jinonice, zejména s ohledem

na vybavení a výzdobu, akce pořádané v areálu, a stravování. Průzkum by se

zrealizoval ve spojení s Knihovnou FSV, která chce pořádat svůj průzkum ohledně
využívání jejích služeb.

● UKafé: Komise diskutovala podněty od studentů zprostředkované TK ohledně
(nedostatečné) nabídky a služeb v bistru. Ty se týkaly mj. komunikace personálu se

zahraničními studenty, hygienického stavu bistra a technických přestávek. Co se

komunikace týče, MP zmínil, že by mělo být možné podstatnou část jazykové bariéry

vyřešit tím, že budou k položkám v nabídce uvedeny písemně i anglické názvy a čísla.
● Komise pro rozvoj chce dotáhnout zprovoznění nástěnky senátu a relevantních

organů Fakulty pro komunikaci se studenty. Navrhuje, aby senátní komise měly na

jedné nástěnce každá plakátek ve formátu A4 nebo A3 s pár odrážkami informací o

tom, jakým agendám se věnuje. Věc byla už dříve diskutována s OVVK. Prostor by na

nástěnce měly také např. pracovní skupiny Fakulty.

Zapsal: M Parízek
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Present: Michal Parízek (MP), Jitka Wirthová (JW), Jaromír Soukup (JS), Francisco Ortega (FO)

Excused: Tomáš Košek (TK)

Minutes:

1. AI in academia

The Committee for Development again discussed the agenda for the use of AI on the academic

grounds of FSV UK. It specifically discussed the Recommendations for the use of (generative) AI tools

published on the FSV website in Czech

(https://fsv.cuni.cz/pro-zamestnance/prace-na-fakulte/metodika-vyuzivani-ai) and in English (https:

//fsv.cuni.cz/en/staff/recommendations-using-generative-ai-tools). It appreciated the publication of

the material in both language versions and recommends familiarization with the contents of the

methodology/recommendations to the academic community.

At the same time, the Commission continued the debate on the need for a more critical

social-scientific approach to AI - both in terms of the impact on the education system and specifically

FSV UK, and in terms of the wider social implications of the onset of technology.

2. Jinonice facility

The commission once again focused on the Jinonice campus. Specifically, it discussed three agendas

related to the campus:

● The committee wants to carry out a survey among users of the Jinonice area, especially with

regard to equipment and decoration, events organized in the building, and catering. The

survey would be carried out in conjunction with the FSV Library, which wants to organize its

survey regarding the use of its services.

● UKafé: The committee discussed the suggestions from students, brought up by TK, regarding

the (insufficient) offer and services in the bistro. These concerned, among other things, staff

communication with foreign students, the hygienic condition of the bistro and technical

breaks. As far as communication is concerned, the MP mentioned that it should be possible

to solve a significant part of the language barrier by providing written English names and

numbers for the items on the menu.

● The Development Committee wants to complete the operation of the notice board of the

senate and relevant bodies of the Faculty for communication with students. He suggests that

the senate committees should each have an A4 or A3 poster on one notice board with a few

bullet points of information about what agendas they are working on. The matter was

previously discussed with the OVVK. Faculty working groups would also have space on the

bulletin board.

Minutes prepared by: M. Parízek


